
 

 

ZÁPIS Z JEDNÁNÍ PRACOVNÍ SKUPINY PRO FINANCOVÁNÍ 

 

Datum a čas konání: 11. května 2021, 16:00 
 
Místo konání: videokonference (VPSFree) 
 
Přítomni: dle prezenční listiny 5 členů PS, 2 pracovníci MAP  

 

Zápis: 
 
Program jednání: 

1. Zahájení setkání 

2. Testování a případný nákup testů 

3. Nákup a rozdělování ochranných pomůcek 

4. Finance v době distanční výuky 

5. Skloubení distanční a prezenční výuky 

6. Nová informatika ve školách 

7. Aktuální připravované dotační výzvy 

8. Různé 

9. Zakončení 

 
1. Zahájení setkání 
On-line setkání zahájila a všechny přivítala vedoucí skupiny J. Knapová. Zároveň v úvodu 
představila novou členku Mgr. Štěpánku Kubištovou, která působí jako ředitelka MŠ Sobotka.   

 
2. Testování a případný nákup testů 
Školy postupně přecházejí do režimu prezenční výuky a s tím souvisí testování žáků a 
zaměstnanců školy na Covid-19. Ředitelé jsou nuceni si sami zajišťovat antigenní testy. 
(Aktuálně mají zásoby jen do 17. 5. 2021) Vzhledem k financím nemohou využít nákladnější 
PCR testy. Momentálně se přechází z režimu testování 2x týdně na 1x týdně. 
Školy smluvně vyřešily se svými zřizovateli i tzv. darovací smlouvy v příp., že si dítě přinese 
vlastní testovací sadu. 
Děti, které do školy nechodí (rodiče nesouhlasí s testováním nebo nošením roušek), se 
vzdělávají doma. Na 4. ZŠ Jičín se snaží zprostředkovat i těmto žákům on-line hodiny.  

 
3. Nákup a rozdělování ochranných pomůcek 
J. Knapová otevírá téma zvýšené hygieny a narůstající náklady související se zvýšenými 
nároky na úklid. V ostatních školách je to dost podobně. Zvyšují se úvazky pracovníkům 
úklidu, na WC je umístěn rozpis s časovými údaji, kdy byla provedena očista. Zřizovatelé 
poskytli finanční pomoc na hygienické prostředky v loňském roce. Letos ne. 
 
 



 

 

4. Finance v době distanční výuky 
Všichni ředitelé jsou ve shodě v otázce ztrátovosti ve školních jídelnách. Školám se výrazně 
snížily příjmy za obědy v důsledku malého odběru obědů kmenovými i cizími strávníky.  
ZŠ Sobotka ještě řeší zvýšené náklady na teplo, i přesto že škola byla několik týdnů uzavřená. 
Hlavním důvodem je napojení na dálkové topení a jeho obsluhu externí firmou. Škola si tak 
topení nemůže regulovat sama. (Již je to v řešení.) 

 
5. Skloubení distanční a prezenční výuky 
Vzhledem k tomu, že od příštího týdne (17. 5. 2021) se vrací do školy všichni žáci, toto téma 

není momentálně aktuální. Tématem zůstává homogenita dětí (půlené hodiny, hodiny 

tělesné výchovy, družina apod.) a zajištění stravování pro všechny žáky za dodržení 

hygienických pravidel. 

  

6. Nová informatika ve školách 
Konkrétní postup náběhu výuky dle ŠVP v souladu s revidovaným RVP ZV v oblasti nové 

informatiky a digitálních kompetencí v období od 1. září 2021 do 1. září 2023 (na 1. stupni) a 

do 1. září 2024 (na 2. stupni) je na rozhodnutí ředitele školy. Zavádění změn může být 

postupné.  

ZŠ Sobotka se zapojí již od 1.9.2021 a využije tzv. startovací balíček (systém podpory). Snižuje 

tímto hodiny výtvarné výchovy v 6. ročníku, aby mohla navýšit informatiku. 

 

B. Kalátová Lisá se chce zapojit až o rok později (2022/2023). Domnívá se, že je potřeba 

„překlopit“ ŠVP. Rovněž říká, že se nejdříve měla zavést digitální kompetence a následně 

digitální specializace. Předmět „programování“ by stačil jako volitelný předmět a neměl by 

být povinně. Ze strany NPI není dostatečná podpora do oborových didaktik. 

M. Štálová se připojuje s podobným náhledem. A doplňuje, že se snaží hledat kvalitní 

vzdělávání v ICT pro své učitele. 

 
7. Aktuální připravované dotační výzvy 
J. Knapová informovala o tom, že MŠ Sobotka čerpala peníze z PRV článek 20 od OPS Český 

ráj a Pojizeří na interaktivní tabuli. Na podzim bude možné čerpat od této organizace ještě 

finanční prostředky z IROPu, které tam zbyly. 

K. Kabelková informovala, že Otevřené zahrady Jičínska z. s. vyhlásí výzvu pro investiční 

projekty škol z IROPu v červnu 2021 s alokací 1,2 mil. Kč a výzvu PRV článek 20 v 1. pololetí 

2022. 

Dobíhají Šablony II pro školy, konec realizace je do 31. 8. 2021, při zdůvodnění lze prodloužit 

realizaci max. o 6 měsíců. Do 29. 6. 2021 je možné podat žádost na Šablony III, se začátkem 

realizace po skončení Šablon II. J. Knapová si posteskla, že v Šablonách III nejsou finance na 

vzdělávání. 

Projekt MAP II končí 05/2022 a dá se předpokládat, že bude navazovat MAP III a IV. 



 

 

Na Výzvu „Letní kempy“ zareagovala jen ZŠ Vysoké Veselí a ZŠ Dětenice. Čeká se na výsledek 

schvalovacího procesu podané žádosti. 

 

8. Různé 
Ředitelé poptávají školení k novelizaci Zákona o pedagogických pracovnících.  
Úkol: K. Kabelková zajistí vhodného lektora a bude ředitele informovat. 
Termín: co nejdříve 
 

L. Veselá pozvala všechny účastníky na Beseda s Bobem Kartousem – No Future: Budoucnost 
české společnosti v souvislosti s výchovou, která proběhne 10. června od 16 hodin. 
 
Další Nejbližší vzdělávací akce MAP. 

 
9. Zakončení 
J. Knapová se rozloučila a L. Veselá ještě poděkovala za práci ve skupině a popřála hodně sil 
do posledních měsíců školního roku a hodně odpočinku o prázdninách. 
 
 
Další setkání se uskuteční v úterý 21. 9. 2021. 
 
 
Zapsala: Lenka Veselá, DiS.   
 
V Jičíně 11. 5. 2021 

https://map.otevrenezahrady.cz/vzdelavaci-aktivity/beseda-s-bobem-kartousem-nofuture-budoucnost-ceske-spolecnosti-v-souvislosti-s-vychovou
https://map.otevrenezahrady.cz/vzdelavaci-aktivity/beseda-s-bobem-kartousem-nofuture-budoucnost-ceske-spolecnosti-v-souvislosti-s-vychovou
https://map.otevrenezahrady.cz/vzdelavaci-aktivity

